
 

Stormgade 2-6 

1470 København K 

Telefon 72 28 24 00 

Folketingets Indenrigs- og Boligudvalg  
 

Svar på spørgsmål fra Heidi Bank (V) stillet den 16. september 2022.  

L 210 - Spørgsmål nr. 25: 

”Ministeren bedes forholde sig specifikt til udtalelsen ”Det hele virker en smule hovsa-

agtigt” fra direktøren for Forsikring & Pension bragt i Børsen d. 7. september 2022. 

Udtalelsen taler ind i, at det høje niveau af prisstigninger har været undervejs hele 

2022, mens forslaget om et huslejeindgreb havde et omfang på to linjer, da det blev 

præsenteret og pludselig skulle gennemføres inden for en uge uden mulighed for reelt 

at skabe dybde omkring materien i det at opbryde forliget om lejeloven.  Mener mini-

steren, at denne udtalelse er udtryk for en forkert forståelse af virkeligheden?” 

Svar: 

Det er min opfattelse, at udtalelsen ikke fremstiller processen, som den er foregået. 

Vi bør fra Folketingets side kun gribe ind i lejeboligområdet, når det er strengt nød-

vendigt. Fra regeringens side har vi løbende fulgt udviklingen. I lyset af den høje infla-

tion henover sommeren, var det i august regeringens vurdering, at tiden var inde til at 

overveje et indgreb. Jeg indkaldte derfor hurtigst muligt lejelovskredsen til forhandlin-

ger. 

 

Med venlig hilsen 

Christian Rabjerg Madsen 
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